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Gemeente Sittard-Geleen 

Informatiebijeenkomst voor omwonenden 
 

Tijdelijke crisisnoodopvang Zürichstraat Sittard 
 

 
 
Datum: woensdag 31 mei 2023 
Aanvang: 18.30 uur 
Plaats: MFC Sanderbout “Ónger de 2 tores” 
 

 
Gespreksleider: 

• Bert Achten (onafhankelijk) 
 
Sprekers: 

• Burgemeester Hans Verheijen, gemeente Sittard-Geleen 

• Léon Houben, directeur Veiligheidsregio Zuid-Limburg 

• Toine van de Ven, IMA 

• Guus Stevering, IMA 

• Kadir Simsek, IMA 

•  
Aanwezigen in de zaal: 

• Bewoners nabijgelegen woonwijken 

• Scott Dautzenberg, Teamchef Politie, basisteam Westelijke Mijnstreek 

• Wijkagent 

• Wethouders, gemeente Sittard-Geleen 

• Ambtelijke ondersteuning, gemeente Sittard-Geleen, Veiligheidsregio Zuid-Limburg 
 
Notuliste: Elian Stassen, NotuLimburg (onafhankelijk) 
 
 

 
Opening  
De heer Achten opent de bijeenkomst. Hij geeft het woord aan burgemeester Verheijen. 
 
 
Besluit, maatschappelijk belang, omgevingsmanagement 
Burgemeester Verheijen is zich ervan bewust dat de eerste berichten over de tijdelijke 
crisisnoodopvang (CNO) bij menigeen hard zijn aangekomen. Daarom is deze avond 
georganiseerd. De aanwezigen kunnen vragen stellen. Vanavond zijn onder andere 
aanwezig: Veiligheidsregio Zuid-Limburg, die verantwoordelijk is voor de uitvoering. En IMA, 
de partij die het daadwerkelijke beheer, exploitatie en beveiliging gaat doen. De gemeente 
Sittard-Geleen durft het realiseren van de CNO aan vanwege de samenwerking met en 
tussen deze twee partijen. Zij hebben bij de exploitatie van andere CNO’s laten zien dat ze 
dat uitstekend kunnen en dat de veiligheid in de omgeving gewaarborgd is. Burgemeester 
Verheijen benadrukt dat de tijdelijke CNO 1 jaar open is. Op 12 juni 2024 gaat de CNO weer 
dicht. Dit is een harde afspraak die wordt nagekomen, aldus de heer Verheijen. 
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Toelichting op het plan 
De heer Houben schetst kort de aanleiding waarom gemeenten een rol hebben in de 
tijdelijke crisisnoodopvang van asielzoekers. Vanuit het ministerie Justitie & Veiligheid is de 
opdracht gekomen om te zorgen voor de opvang van vluchtelingen. De Veiligheidsregio heeft 
hierin in eerste instantie een coördinerende rol, omdat ze zelf niet over grootschalige 
opvanglocaties beschikt. Daarom wordt samengewerkt met gemeentes. De heer Houben 
benadrukt dat de regio vanuit het solidariteitsprincipe werkt: de 16 gemeentes in Zuid-
Limburg hebben samen de taak om de crisisnoodopvang te realiseren. De taakstelling is om 
450 mensen in Zuid-Limburg één jaar in crisisnoodopvang te huisvesten. In de CNO Sittard 
zullen 300 asielzoekers worden gehuisvest; bewoners worden met 4 personen gehuisvest in 
containers van 3 x 6 meter.  
Het terrein aan de Zürichstraat kwam als geschikte locatie naar voren vanwege de al 
aanwezige infrastructuur, openbaar vervoer, verlichting, verenigingen en ruimte. De 
Veiligheidsregio, gemeente en externe samenwerkingspartij IMA hebben het volste 
vertrouwen dat de opvanglocatie hier past en goed ingevuld kan worden. De samenwerking 
met IMA betekent ook dat er een vertrouwde en startklare organisatie staat. Op 3 andere 
locaties waar met IMA is samengewerkt, is gebleken dat zich geen incidenten hebben 
voorgedaan. Voorwaarde van de gemeente Sittard-Geleen was dat er met deze partij zou 
worden samengewerkt. 
 
De heer Houben begrijpt de onrust van omwonenden. Hij laat weten dat daar aandacht voor 
is. Hij wijst erop dat er continu wordt gemonitord hoe het gaat en vooral dat er snel kan 
worden bijgestuurd. Hij roept de omwonenden op om op het moment dat er iets leeft, als 
men zich zorgen over iets maakt of als er overlast is, dit meteen te melden. Dan kan worden 
gekeken wat eraan gedaan kan worden. Hij wijst erop dat negatieve berichtgeving in de 
media meestal gaat over uitgeprocedeerde asielzoekers en benadrukt dat deze doelgroep 
niet in de tijdelijke CNO Sittard zal worden gehuisvest. Daarnaast benadrukt hij dat er 
duidelijke huisregels die op de CNO gelden, als bewoners zich daar niet aan houden, 
moeten ze terug naar Ter Apel. 
 
Voor wat betreft de financiering laat de heer Houben weten, dat de Veiligheidsregio alle 
kosten betaalt die met de CNO gemoeid gaan. De Veiligheidsregio kan deze kosten 
vervolgens declareren bij het ministerie van Justitie & Veiligheid die opdrachtgever is. Hij 
benadrukt dat het de gemeente (oftewel de belastingbetaler) dus geen geld kost.  
 
Desgevraagd laat de heer Achten weten dat de presentaties en het verslag van vanavond 
naar de emailadressen van de aanwezigen worden gestuurd en tevens worden gepubliceerd 
op de website van de gemeente Sittard-Geleen. 
 
 
Politie 
De heer Dautzenberg, teamchef van het basisteam Westelijke Mijnstreek stelt de aanwezige 
agenten voor. Onder andere de wijkagenten van Sanderbout en Lindenheuvel zijn aanwezig. 
Hij laat weten dat hij het belangrijk vindt om vanavond zichtbaar aanwezig te zijn, omdat de 
politie begrijpt dat onrust ontstaat op het moment er een CNO en asielzoekers in de buurt 
komen. In de media zijn vaak negatieve berichten over asielzoekers, dit legt ook druk op de 
politie. Hij benadrukt echter, dat zich rondom de andere CNO’s in de regio geen incidenten 
hebben voorgedaan. Maar het is natuurlijk wel zo, dat er 300 mensen bijkomen en daar kan 
iets mee gebeuren, zoals dat voor de alle bewoners van de gemeente geldt. De politie 
acteert op incidenten, maar gaat ervan uit (afgaande op de eerdere positieve ervaringen met 
CNO’s) dat er geen extra patrouilles hoeven plaats te vinden rond de CNO. Als laatste 
benadrukt de heer Dautzenberg dat er wordt samengewerkt met IMA en de Veiligheidsregio. 
Hij vertrouwt op een goede afloop en hoopt dat de aanwezigen na vanavond gerustgesteld 
zijn. Hij roept aanwezigen op om na de bijeenkomst de aanwezige politiemensen aan te 
spreken. 
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Toelichting op de werkwijze in de praktijk 
De heren van IMA stellen zichzelf voor: Toine van de Ven is directeur, Guus Stevering is 
projectleider, Kadir Simsek is locatieverantwoordelijke. IMA heeft ervaring opgedaan in het 
opzetten en runnen van een CNO. De CNO in Sittard wordt de 4e CNO die IMA in opdracht 
van veiligheidsregio’s opzet. Alle 3 de aanwezige IMA-medewerkers waren ook bij de opzet 
en uitvoering van de 3 andere tijdelijke CNO's betrokken, waaronder Landgraaf (Pinkpop 
terrein), grenzend aan een woonwijk. 
IMA vermeldt dat er 24/7 beveiliging aanwezig is op het terrein. Daarnaast is er eigen EHBO 
en dagbesteding (met medewerking van vrijwilligers). IMA benadrukt dat 80% van de 
asielzoekers in de CNO Nederlander wordt. IMA is van mening dat de bewoners van de CNO 
daarom zo snel mogelijk moeten leren hoe het er in Nederland aan toe gaat, onze 
gewoontes, onze regels. De wet maakt dat het niet mogelijk is om bewoners iets te 
verbieden, maar er zijn wel regels waar de bewoners van de CNO zich aan moeten houden. 
Zo moeten ze tussen 22.00 uur en 07.00 uur aanwezig zijn op het terrein.  
IMA probeert het zo te organiseren, dat de bewoners van de CNO op het terrein willen 
blijven. De mensen willen een paspoort en als ze overlast veroorzaken, krijgen ze dit niet. Als 
mensen de huisregels overtreden, krijgen ze afhankelijk van de zwaarte van de overtreding 1 
of 2 waarschuwingen, maar bij de volgende overtreding worden ze teruggestuurd naar Ter 
Apel. IMA is hier duidelijk en strikt in.  
De bewoners krijgen 2 broodmaaltijden en 1 warme maaltijd per dag, verzorgd op de CNO. 
Ze krijgen geen zakgeld. Daarnaast wordt ervoor gezorgd dat de bewoners zich niet vervelen 
en dus ook geen aanleiding hebben om rond te gaan zwerven in de wijken in de omgeving. 
Het team dat op locatie werkt, is 24/7 bereikbaar via de onderstaande contactgegevens. IMA 
laat weten dat in overleg met de politie is besloten, dat de IMA-beveiligers ook buiten het 
terrein rondes zullen lopen.  
 

CONTACTGEGEVENS 
 
Stadsdeelmanager Romy Winkens: 06 - 50 44 55 66. 
 
Vragen over de locatie kunnen ook worden gesteld aan IMA. Dat kan per mail 
via noodopvangsittard@intelligentsecurity.nl of telefonisch via: 06 28 17 17 69 (24/7). 

 

 
IMA roept de aanwezigen nadrukkelijk op om zich via deze contactgegevens te melden als 
zich iets zou voordoen waarvan ze denken dat er asielzoekers bij betrokken zijn. Dit is ook 
met de omliggende bedrijven en verenigingen afgesproken. Door te melden, kan er worden 
ingegrepen of bijgestuurd als dat nodig is. 
 
Op dit moment wordt het terrein gebouwd en ingericht. Er komt een centrale tent die als 
soort huiskamer op het terrein fungeert. Hier wordt gegeten, lesgegeven, er staan TV's, er 
kunnen spelletjes worden gespeeld. Daarnaast zijn er op het terrein 2 grasvelden. Er staat 
een groot houten hek om het terrein. De 70 woningen zijn kleine containerwoningen die aan 
de rand van het terrein staan. Op het terrein bevinden zich daarnaast 2 badhuizen en units 
voor de beveiliging. Er wordt ook camerabeveiliging aangelegd.  
Het is nog niet bekend welke mensen op de CNO komen wonen, maar er wordt voor 
gezorgd dat er een homogene groep komt. Desgevraagd laat IMA weten dat er niet alleen 
mannen zullen komen. En ook geen uitgeprocedeerde asielzoekers.  
De ingang van het terrein komt tegenover de brandweerkazerne te liggen.  
IMA laat weten, dat IMA er alles aan gelegen is om ook deze CNO zonder problemen te laten 
verlopen. Als er onrust ontstaat binnen de bewonersgroep van de CNO, dan kan een deel 
worden weggestuurd. Maar het is ook mogelijk dat de burgemeester ingrijpt en zegt: IMA 
vertrek! IMA heeft er echter alle vertrouwen in dat dit niet zal gebeuren. 

mailto:noodopvangsittard@intelligentsecurity.nl
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Locatieverantwoordelijke Kadir stelt zichzelf kort voor. Hij laat weten dat hij inmiddels veel 
ervaring heeft met asielzoekers, daar hij ook op de andere 3 locaties van IMA als 
locatiemanager heeft gewerkt. Hij geeft altijd duidelijk grenzen aan en waarschuwt als dat 
nodig is. Daarnaast schuwt hij niet om maatregelen te treffen als dat nodig is. 
 
De aanwezigen worden opgeroepen om vooral een kijkje op de open dag te komen nemen 
op 10 juni 2023. Aanvulling: Deze is van 10.00 tot 13.00 uur. Aanmelden is niet nodig. 
 
 
Vragen 
De aanwezigen krijgen de gelegenheid tot het stellen van vragen.  

• Wat moeten we ons voorstellen bij de 24/7 uurs beveiliging? Antwoord IMA: Afhankelijk van 
wat er aan de hand is, wordt er direct ingespeeld op meldingen. Zeker in het begin, totdat er 
rust is, gaan onze beveiligers een rondje lopen tot aan de brug. Desnoods ook over de brug. 
Ook lopen onze beveiligers even het Fletcher hotel binnen, ze gaan zover als dat nodig is. Er 
zijn 24/7 IMA-beveiligers aanwezig. We weten altijd wie er op het terrein aanwezig is omdat 
bewoners moeten in- en uitchecken.  

• Hoeveel beveiligers zijn er? Antwoord IMA: Er zijn constant 3 à 4 beveiligers aanwezig, plus 
de locatiemanager. 

• 3 à 4 bewakers op 300 mensen is toch veel te weinig! Antwoord IMA: Bij evenementen geldt 
dat er 1 bewaker op 250 mensen moet zijn. Bij de CNO zitten we dus ver boven de norm. De 
ervaring leert dat dit meer dan voldoende is. De ervaring leert dat beveiligers niet veel aan 
fysieke beveiliging hoeven te doen. 

• Hoe kun je met 4 man rondlopen en alles binnen en buiten in de gaten houden? Dat is 
praktisch toch onmogelijk. Antwoord IMA: Er zijn ook camera’s op het terrein aanwezig. Er is 
standaard iemand bij de poort en de bewoners moeten in- en uitchecken. 

• Er zit dus 1 beveiliger bij de camera’s en 3 lopen er rond? Antwoord IMA: Dat klopt. 

• Als een bewoner elke week iets doet wat niet mag, krijgt hij dan steeds opnieuw 2x geel? 
Antwoord IMA (Kadir): 2x geel is rood. En als er een groot incident is, dan is het meteen 
rood. 

• Kunnen belangstellenden gewoon binnenlopen op de open dag op 10 juni? Antwoord IMA: 
De informatie over de open dag komt binnenkort beschikbaar, de tijd wordt nog bekend 
gemaakt. Omwonenden zijn zeer zeker welkom op de open dag. Aanvulling: De open dag is 
op 10 juni van 10.00 tot 13.00 uur. Aanmelden is niet nodig. 

• Het plan is helemaal voorbereid. De gemeenteraad is hier niet bij betrokken. Hoe kan dat? 
Antwoord burgemeester Verheijen en dhr. Houben: De mogelijke komst van de CNO is niet 
in het geheim voorbereid. Het besluitvormingsproces loopt als volgt: Vorig jaar is in 
Glanerbrook crisisopvang gerealiseerd. Een jaar later is door de Veiligheidsregio gevraagd of 
Sittard-Geleen opnieuw een CNO in de gemeente wil toestaan. Dat is een vraag. Er wordt 
door de Veiligheidsregio eerst bij de gemeente afgetast of de bereidheid er is. Dat aftasten is 
gebeurd. In het college is asielopvang ook besproken en het college zei in principe ja, maar 
wel onder voorwaarden. De allerbelangrijkste voorwaarde was voor het college dat de 
opvang op een veilige manier zou plaatsvinden. Deze veiligheid kon door de eerdere 
ervaringen van de Veiligheidsregio in samenwerkingspartner IMA worden gevonden. Pas 
nadat er duidelijkheid was dat de CNO op een veilige manier kon worden vormgegeven en 
beheerd, was er vertrouwen binnen het college dat de tijdelijke CNO mogelijk was. De 
zekerheid van samenwerking met de Veiligheidsregio en IMA was er pas op vrijdag 5 mei. 
Toen was pas duidelijk dat IMA de aanbestedingsprocedure had gewonnen en bouw, 
exploitatie en beheer op zich zou nemen. Vervolgens zijn de stappen richting gemeenteraad 
gezet in de vorm van het informeren van de fractievoorzitters. Dit informatieproces heeft tot 
maandagavond 8 mei geduurd. Overigens heeft er op 1 december 2022 een ronde-
vergadering plaatsgevonden in de gemeenteraad met een discussie over asielopvang. De 
meerderheid sprak zich toen uit vóór asielopvang. Dat gaf de gemeente, het college en 
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burgemeester, de zekerheid dat deze stap kon worden gezet. Op 9 mei is het besluit 
vervolgens richting omgeving gecommuniceerd. 

• Ik heb nog een vraag over de rol van de gemeente en de gemeenteraad. Ik heb begrepen 
dat de burgemeester op die debatavond al wist dat er een CNO zou komen. Dat wist u al 
vanaf februari. Antwoord burgemeester Verheijen: Dat klopt niet, dit was niet eerder bekend. 
Het is wel zo dat eind februari de vraag aan de gemeente Sittard-Geleen is gesteld of er 
opnieuw opvang wordt toegestaan binnen de gemeente. Het antwoord was toen dat dat 
alleen onder bepaalde voorwaarden zou worden toegestaan, namelijk onder voorwaarde van 
samenwerking tussen IMA en de Veiligheidsregio. Deze samenwerking is pas op 5 mei 
duidelijk geworden. 

• Ik wil een andere burgervader! Ik accepteer deze burgemeester niet! 

• Waarom hebben bewoners pas op 26 mei een brief gekregen? [Aanvulling vanuit de zaal]: 
Sanderbout is toen ook pas uitgenodigd. De gemeente is al vanaf februari hiermee bezig en 
op 5 mei was duidelijk dat het CNO zou doorgaan. Waarom worden wij dan pas op 26 mei 
uitgenodigd. Waarom zijn wij niet van tevoren bij het traject betrokken? Zodat we op 
voorhand al dingen kunnen aanreiken waar we mee zitten. Het is niet correct hoe deze 
aanpak is verlopen. Het wordt door onze strot geduwd! Je kunt geen kant op. Ik zeg dit 
overigens wel met respect voor allen die zich inzetten. Maar ik vind het belangrijk om 
duidelijk te stellen dat er veel onrust heerst in de omliggende wijken. Wij moeten het in 3 
dagen tijd verhapstukken. Waarom zijn er wel al eerder informatieavonden georganiseerd 
voor bedrijven en verenigingen, maar nu pas voor bewoners? Onze klankbordgroep is er niet 
voor niks, die is er juist voor de participatie van bewoners.  

• Waarom wordt er überhaupt nagedacht over het antwoord op die vraag? Waarom wordt niet 
gewoon met ‘nee’ geantwoord? Bewoners worden nu achter de rug om met een hele hoop 
toestanden geconfronteerd. Waarom laat de gemeente Sittard-Geleen het niet over aan 
andere gemeentes? Wij zijn al aan de beurt geweest. Antwoord dhr. Houben en IMA: De 
Veiligheidsregio heeft een brede uitvoering als het gaat om vluchtelingen. Er zijn ook 
asielzoekerscentra, daarvan geven mensen aan dat daar andere types wonen, met andere 
problematieken. De Veiligheidsregio heeft overleg met alle burgemeesters van Limburg. De 
ene gemeente doet meer op het gebied van asielzoekerscentra, er wordt gekeken wie doet 
wat. Zo wordt geprobeerd binnen het solidariteitsprincipe tussen de 16 gemeenten in Zuid-
Limburg tot een verdeling te komen. In Sittard-Geleen lag vanuit ons oogpunt gezien en met 
onze ervaringen van andere CNO’s, de ideale locatie. Daarom is de vraag bij de gemeente 
Sittard-Geleen ingediend. 

• Hoe komen die 300 mensen hier? Arriveren ze allemaal op 1 dag? Antwoord IMA: Nee, die 
komen niet allemaal tegelijk. We proberen daarin te sturen. We kunnen niet in een keer 300 
mensen laten komen, bewoners moeten worden ingelicht en geïnstrueerd over het reilen en 
zeilen op de CNO. Meestal komen ze via georganiseerd vervoer.  

• Hoeveel mensen komen er per week? Hoe snel is de CNO vol? Antwoord IMA: Het is lastig 
om daar een uitspraak over te doen. Wel is duidelijk dat dit niet binnen een paar dagen zal 
zijn. 

• Jullie hebben het over beveiliging van de asielzoekers. Maar hoe zit het met onze 
beveiliging? En hoe zit het met onze kinderen? Hier lopen kinderen vrij rond. Ze gaan naar 
McDonalds en naar de winkel. De asielzoekers hebben geen geld. Waarom mogen ze al om 
7 uur van het terrein af? Antwoord IMA: De asielzoekers moeten tussen 22.00 uur en 7.00 
uur op het terrein zijn. De wet schrijft voor dat kinderen die langer dan 3 maanden in 
Nederland verblijven, verplicht naar school moeten. De kans is er dat ook op de CNO Sittard 
kinderen komen te wonen die naar school moeten en daarom moeten ze vanaf 7 uur het 
terrein af kunnen. 

• En wat gebeurt er als er iets met ónze kinderen is? Antwoord IMA: Als zich iets ernstigs 
voordoet, dan moet gewoon de politie worden gebeld.  

• Dat is gemakkelijk gezegd, het zijn niet jouw kinderen! Antwoord dhr. Dautzenberg van de 
politie: Ik heb begrip voor deze vragen en zorgen. Persoonlijk vind ik het volgende: Deze 
mensen hebben huis en haard moeten verlaten omdat ze thuis niet meer veilig waren. Dat 
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kan iedereen gebeuren. Het zou zomaar kunnen gebeuren dat zelfs u en ik in een ander land 
opgenomen zouden moeten worden. Voor de CNO Sittard is er gekeken naar een 
opvanglocatie voor mensen met een bepaald perspectief en met het doel om een 
Nederlands paspoort te verkrijgen. Er is vanavond al enkele keren duidelijk gesteld dat als 
bewoners van de CNO zich niet gedragen, hun paspoort in het geding komt en als dat 
gebeurt is hun kans op een toekomst in Nederland verkeken. De ervaring heeft in de praktijk 
geleerd, dat dat ervoor zorgt dat ze minder strafbare feiten plegen dan iemand die niets meer 
te verliezen heeft. Dat werkt bij asielzoekers hetzelfde als bij andere burgers in onze 
maatschappij. 

• Er zijn goede en slechte mensen, dat is duidelijk. En iedereen kan in zo’n situatie komen. 
Maar er zijn 3 beveiligers op het terrein. En IMA is niet verplicht de bewoners op het terrein 
te houden. Ze gaan dus rondlopen, of zie ik dat verkeerd? Antwoord IMA: De asielzoekers 
die op de CNO Sittard komen te wonen, willen een paspoort. IMA gaat er alles aan doen om 
de mensen op de locatie te houden. Er wordt bijvoorbeeld gezorgd voor goede wifi, 
bewoners hoeven dus niet naar elders om goede wifi te hebben. Daarnaast wordt ervoor 
gezorgd dat de CNO hun huis wordt. Ze hebben er niets aan om de wijk in te trekken. Het is 
veel gemakkelijker om de mensen op de CNO in de gaten te houden, dan bijvoorbeeld de 
kinderen in de omliggende wijken in de gaten te houden. IMA roept de aanwezigen op om 
vooral de open dag te komen bezoeken. IMA benadrukt dat ze al honderden asielzoekers 
onder hun hoede hebben gehad, met nul incidenten! 

• Als er incidenten zijn, hoe moeten buurtbewoners dan contact opnemen met de politie? 
Antwoord dhr. Dautzenberg van de politie: Contact met de politie kan via dezelfde kanalen 
zoals altijd. Op het moment dat mensen zich ongerust maken of iets niet vertrouwen, kunnen 
ze gewoon de politie bellen. 

• Jullie hebben allemaal zoveel vertrouwen en spreken van nul incidenten, er is helemaal niks 
negatiefs te melden. Wat spreken we af als er bij de CNO Sittard zich wel incidenten 
voordoen, hoeveel krijg ik dan per incident uitgekeerd? Waarom is er niet voor gekozen om 
de CNO te huisvesten in of bij de Schwienswei, bij de burgemeester om de hoek? Waarom 
moet de CNO op deze locatie komen? Antwoord IMA: Als er te veel incidenten zouden zijn, 
dan kan de burgemeester met de Staatssecretaris bellen en dan wordt de CNO opgedoekt. 
IMA heeft er alle baat bij om te zorgen dat alles goed geregeld wordt. Daar heeft IMA baat bij 
en ook de omwonenden. IMA wordt hierop afgerekend. IMA zoekt altijd contact met 
omwonenden en buurt, maar bijvoorbeeld ook met Fortuna. Als blijkt dat er meer beveiliging 
moet zijn, dan gebeurt dat ook.  

• Waarom is het COA vanavond niet aanwezig? Het COA is bekend, maar IMA is niet bekend. 
Antwoord IMA: Dit is geen locatie van het COA. Antwoord dhr. Houben: Het COA heeft een 
rol in asielzoekerscentra, maar niet in tijdelijk CNO's. 

• In Gulpen zijn er 2 pop up AZC’s gekomen en daar is het misgegaan. Antwoord dhr. Houben: 
Het COA heeft eigen taakstellingen. De Veiligheidsregio heeft vanuit het ministerie van J&V 
de opdracht gekregen om voor 450 mensen CNO te organiseren. Dat is omdat het COA het 
niet meer aankan. Er is een asielcrisis in Nederland. De CNO voor 450 mensen wordt door 
de Veiligheidsregio geregeld. Er is wel afstemming met het COA. 

• Er is gesproken over camerabeveiliging. Maar hoe zorg je ervoor dat bewoners ’s nachts niet 
over het hek klimmen? En zijn de nooddeuren beveiligd? Antwoord IMA: Ik wil u graag 
persoonlijk een rondleiding geven, zodat u ook de veiligheid op en beveiliging van het terrein 
met eigen ogen kunt zien. De ervaring leert dat de combinatie van camerabeveiliging en 
beveiligingsmedewerkers voldoende is. 

• Hoe wordt er in de zomer, als het 30 graden of warmer is, omgegaan met de hitte op het 
terrein? Wat gaan de bewoners van de CNO dan doen? Antwoord IMA: Met hitte kunnen de 
asielzoekers over het algemeen veel beter omgaan dan met koude. De containerwoningen 
hebben ramen en een deur. De ervaring leert dat bewoners van CNO’s het koud hebben bij 
30 graden en dan in warme kleding rondlopen. De kou is een groter probleem, daarom is er 
ook geen centrale tent, maar een centraal paviljoen. 
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• Ik ben bang dat de asielzoekers winkels gaan leegroven omdat ze geen geld krijgen. Het is 
toch niet vreemd om te denken dat iemand zonder geld zal gaan stelen? Antwoord IMA: IMA 
is in gesprek met de Jumbo en Aldi die in de buurt liggen. Bewoners van de CNO hebben 
geen geld, maar dat hebben ze ook niet nodig omdat in alles wordt voorzien door IMA. 

• De mensen die in de CNO gaan wonen, zijn in afwachting van een paspoort. Wat gebeurt er 
als ze dat hebben verkregen? Hoelang blijven ze dan nog? En als er mensen vertrekken, 
komen daar dan nieuwe mensen voor in de plaats? Antwoord IMA: Dat kan, maar er moet 
ook nog plek zijn om te wonen. 

• Wij hebben zelf al geen plek om te wonen! 

• Krijgen we zwart-op-wit dat de CNO na 1 jaar weer stopt? Antwoord gemeente: Wat er ook 
gebeurt: op 12 juni 2024 gaat de tijdelijke CNO weer dicht! 

• In de brief die de bewoners gekregen hebben, staat dat er geen Oekraïners op de CNO 
komen te wonen. Uit welke landen of regio's komen de bewoners dan wel? Antwoord IMA: 
Op de CNO in Horst woonden mensen met 21 verschillende nationaliteiten. En daar liep het 
gesmeerd. Dat is goed te managen. 

• Dat is geen antwoord op de vraag: De vraag is welke nationaliteiten er zullen komen, niet 
hoeveel. Antwoord IMA: Er komen jaarlijks mensen van ca. 100 verschillende nationaliteiten 
naar Nederland. Uit landen als Colombia, Venezuela, Syrië, Afrikaanse landen, Jemen. Uit 
alle werelddelen vluchten mensen voor geweld. Er zijn veel verschillende nationaliteiten. 

• Hoe ziet de dagbesteding er overdag uit? Waar is de dagbesteding? Antwoord IMA: Er is een 
aantal units beschikbaar voor dagactiviteiten. In 1 unit wordt Nederlandse lesgegeven, 
muziekles, breiles en nog veel meer. De atletiekvereniging heeft al laten weten dat ze 
misschien wel de nieuwe Sifan Hassan hopen te ontdekken onder de CNO-bewoners. Er zijn 
verder 2 grasvelden om te spelen. Een aantal kinderen kunnen of zullen wellicht naar school 
gaan, maar dat is nu nog niet bekend. Het is nog niet bekend wie er gaat wonen op de CNO. 

• Ik haak graag in op de veiligheid buiten het terrein. Achter de atletiekbaan ligt een fietspad. 
Dat is een onverlicht fietspad, het is onprettig om te fietsen, zeker in de winter als het vroeg 
donker wordt en laat licht, en zeker voor jonge meiden. Ik wil daar graag aandacht voor. Er 
fietst daar veel schooljeugd van Lindenheuvel en vanuit de richting van het CNO naar Station 
Luttenrade. Nog even los van de komst van asielzoekers, is dat een vreselijk stuk om te 
fietsen. Met de komst van asielzoekers, wordt het nog onveiliger. 

• Ik roep het gemeentebestuur op om goed te kijken naar de sociale veiligheid in de omgeving, 
rondom de sportparken. 

• Ik wil proberen om een beetje rust te brengen bij de aanwezigen. Ik heb met een baas 
gepraat van een bedrijf op het terrein rondom Fortuna. Hij heeft het CNO in Landgraaf van 
zeer kortbij meegemaakt. Hij liet mij weten dat hij nooit een asielzoeker heeft gehoord of 
gezien. Antwoord IMA: Dat klopt omdat deze mensen niet van het terrein af willen, ze willen 
een paspoort en houden zich aan de regels. 

• Krijgt de gemeente ook een financiële vergoeding voor de komst van deze asielzoekers? 
Antwoord dhr. Houben: Nee, de rekening gaat naar het Rijk. De gemeente krijgt geen 
financiële vergoeding. De gemeente kan kosten declareren bij de Veiligheidsregio. De 
Veiligheidsregio krijgt de kosten vervolgens vergoed door het Ministerie van J&V. 

• De politie rekent erop dat ze doen wat ze altijd doen en dat dat wordt voortgezet. Maar de 
capaciteit van de politie is nu al niet voldoende. Vaak is de politie niet beschikbaar als er 
wordt gebeld. Ik wil daarom de bereikbaarheid en dienstbaarheid van de politie vanavond 
ook aan de kaak stellen. Want zoals het nu gaat, is het al niet goed. We willen wel dat de 
politie ter plekke komt binnen een korte tijd, als zich een incident voordoet. Antwoord dhr. 
Dautzenberg van de politie: Het is inderdaad bekend dat de politie met structurele 
onderbezetting te maken heeft, er zijn gewoonweg te weinig politiemensen. Daarom moeten 
er keuzes worden gemaakt over hoe het werk in te richten. Er worden prioriteiten gesteld. De 
eerste keuze die vervalt, is bijvoorbeeld dat iemand die aangifte komt doen maar waarbij er 
geen gevaar speelt, verwezen wordt naar het doen van aangifte via internet. Op deze manier 
kan de politieagent op andere plekken worden ingezet, bijvoorbeeld op het surveilleren in de 
wijk. Verder zijn er keiharde afspraken over de waterlijn, over de 24/7-inzet van 
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politiemensen op straat. Daar worden de politie-eenheden ook op gemonitord. Het moet 
duidelijk zijn, dat als 112 wordt gebeld, de politie altijd komt! 

• Wij wonen op de Elsterweg, het paadje achter het spoor. Daar is veel criminaliteit. Als de 
politie wordt gebeld, dan komt er geen hond. Dat is nu al zo. Wij hebben geen brief van de 
gemeente gekregen over de CNO, helemaal geen communicatie vanuit de gemeente. Wij 
hebben uit de media en social media moeten vernemen dat er een CNO komt. Wij wonen op 
1,2 km van het hele gebeuren af. Ik vind het niet goed dat wij niet zijn ingelicht. Ik roep de 
gemeente dan ook op om de communicatie richting omliggende buurten te verbeteren. Er 
wonen veel oude mensen in onze buurt, die zijn bang, bang dat mensen naar binnen komen 
en dat de politie niet komt als ze bellen. 

• Er wordt steeds gezegd dat het om een tijdelijke noodopvang gaat. Maar als ik naar de 
landelijke cijfers kijk, dan worden er ca. 77.000 mensen verwacht die asiel gaan aanvragen 
in Nederland. Daar komen nog eens 200.000 mensen bij die nareizen voor gezinshereniging. 
Bij mij leeft daarom de angst dat de tijdelijke noodopvang niet tijdelijk zal zijn, omdat er nu al 
geen plaats is in Nederland. Er moet ook nog rekening worden gehouden met de 
spreidingswet die eraan zit te komen die gemeenten verplicht om mensen op te vangen. 
Daarnaast is er ook nog een wet Verplaatsing Bevolking, waardoor mensen – of je nu in een 
huurhuis woont of in een koophuis – verplicht kunnen worden om voor asielzoekers kost en 
inwoning te gaan verzorgen. Daarom is mijn vraag: Hoe tijdelijk is tijdelijk? Dat is mijns 
inziens dus situatie-gebonden! Antwoord gemeente en dhr. Houben: op 12 juni 2024 is het 
echt schluss. Er is tot nu toe telkens uitvoering gegeven aan gestelde deadlines en dat gaan 
we nu ook doen! 

• Jullie weten niet welke mensen er gaan komen. Maar jullie weten wel dat er op het terrein 
van het oude ziekenhuis Oekraïners worden gehuisvest. Komen daar ook aparte 
informatieavonden voor? Antwoord wethouder Geilen: Het klopt dat er mogelijk Oekraïners 
op deze locatie worden gehuisvest. Het gaat om 300 Oekraïners die momenteel elders in 
onze gemeente wonen, in hotels en tijdelijke appartementen. Er wordt nu alternatieve 
woonruimte gecreëerd voor deze groep. Onder andere op het terrein van het oude 
ziekenhuis. In totaal worden hiervoor vier plaatsen onderzocht. 

• De hele regering kun je niet meer vertrouwen! Eerst covid, toen de oorlog in Oekraïne, 
Oekraïense vluchtelingen, nu weer andere vluchtelingen. Antwoord wethouder Geilen: De 
300 Oekraïners die worden geherhuisvest in onze gemeente, wonen al in onze gemeente. 
Ze gaan naar school, er zijn mensen bij die werken. Er zijn veel mensen die samen met 
Oekraïners fijne dingen doen voor dagbesteding. 

• Bij welke calamiteiten worden de CNO-bewoners teruggestuurd? Antwoord IMA: Als ze 5 
minuten te laat komen, dan volgt er een waarschuwing, als dat nog eens gebeurt volgt er 
een officiële waarschuwing. IMA zit er heel kort op! 

• Hoe zit het met asielzoekers die buiten het terrein zijn? Antwoord IMA: Als zich onveilige 
situaties voordoen, dan kan te allen tijde 112 worden gebeld. Als er minder ernstige zaken 
zijn die zich voordoen en waarbij een asielzoeker van de CNO betrokken is, dan kan de CNO 
worden gebeld. 

• Ik vind dat als op 12 juni 2024 blijkt dat de CNO niet is opgedoekt, de burgemeester moet 
aftreden! 

• Wij, uw eigen burgers, zitten ook in een crisis, we hebben geen geld en we hebben geen 
huizen. We moeten mensen uit onze familie opvangen omdat ze nergens anders terecht 
kunnen. Uw eigen burgers laat u stikken! Wat doet u daaraan? Er is meer ellende dan alleen 
de asielzoekers, maar voor de asielzoekers wordt er wel opvang geregeld. En voor onze 
eigen kinderen niet, die kunnen nergens wonen. Antwoord IMA: De woning van asielzoekers 
is een container van 3 x 6 meter, dat is heel erg klein en alleen geschikt als tijdelijke 
noodopvang. 

• Er is vanavond al vaak gezegd dat deze asielzoekers komen voor een paspoort. Ik ben van 
mening dat zij hun paspoort cadeau krijgen. Maar komen ze hier ook om te werken? Of 
komen ze hier hun ‘handje ophouden’ en moeten wij voor ze werken? Antwoord IMA: Als 
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asielzoekers een paspoort hebben gekregen, dan hebben zij dezelfde rechten en plichten als 
andere Nederlanders en dan moeten ze ook gaan werken. 

• Er is net gesproken over waarschuwingen en gele kaarten. De CNO ligt naast een buurt die 
zich bij elkaar pakt als er iets ernstigs gebeurt. Als er iemand aan een van de kinderen van 
onze wijk komt, dan kan de politie massaal uitrukken! Wij komen op voor onze kinderen. 

• Er is zojuist beloofd, dat de CNO na 1 jaar wordt opgedoekt. Aan Nederlandse mensen zijn 
al vaak beloftes gedaan door overheid en gemeente. Antwoord gemeente: 12 juni is 12 juni 
en dan gaat het dicht! 

• Ik roep het College op om ook aan de eigen burgers te denken die het moeilijk hebben. 
Antwoord burgemeester Verheijen: Uw zorgen zijn luid en duidelijk gehoord. Tegelijkertijd is 
er de komst van de CNO. Dat is niet omdat dat zo geweldig is, we krijgen er niets voor terug, 
niet in euro’s of anderszins. Maar het is wel een gegeven dat er veel mensen dit land 
binnenkomen. Wij willen als gemeentebestuur niet dat dat gebeurt op een manier dat we er 
geen grip op hebben, of dat we er niet op kunnen sturen. We willen juist dat de opvang op 
een goede manier gebeurt, op een manier waarop de gemeente kan vertrouwen. Met deze 
twee partijen (Veiligheidsregio en IMA) durven wij de CNO aan. Wij voelen ook zorgen, dat 
speelt allemaal mee in onze besluitvorming. 

• Wat doen we met de overige mensen, de eigen burgers? De asielzoekers krijgen een verblijf 
en werk. En ons volk dan? Wij zitten al jaren zonder huis, het zijn crisisjaren, wij zitten al 
jaren zonder geld. Wat doet de gemeente met die mensen? 

• Ik heb uit de raadsvergadering van vorige week en vanavond begrepen dat dit een besluit is 
geweest van de burgemeester en het college. De communicatie richting gemeente is 
schandalig. Ook naar de gemeenteraad zelf en richting de bewoners van de wijk 
Sanderbout. Laat dit een oproep zijn om volgende verkiezingen goed na te denken over wie 
wij in de gemeenteraad willen zetten! 

• In het inleidend praatje werd gesteld, dat de voorwaarde voor toezegging door de gemeente 
was, dat het IMA gegund werd. Ik vind dat een vreemde procedure. Antwoord gemeente: De 
gemeente heeft toegezegd onder de voorwaarde dat een gerenommeerde partij waarin de 
gemeente vertrouwen heeft, de CNO gaat opzetten. De gemeente is ervan overtuigd dat IMA 
hiervoor zeer geschikt is. 

• Waarom wordt de CNO niet in de wijk Kolleberg opgetuigd? Daar is ook veel ruimte in de 
aangrenzende weilanden. 

• Hier zijn 2 winkels in de buurt. Als daar iets gebeurt met asielzoekers, hoe snel is de politie 
dan ter plekke? Antwoord IMA: De beveiligers van IMA kunnen zeer snel ter plaatse zijn daar 
de afstand maar ongeveer 50 meter behelst.  

• Er is al vaak gezegd dat de asielzoekers graag een paspoort willen. Daarnaast is duidelijk 
aangegeven dat er geen uitgeprocedeerden komen. Maar er bestaat nog een groep, waar 
niet over gesproken is, namelijk de mensen uit de veilige landen. Ik denk dat die ook gaan 
komen en vanuit deze groep is wel overlast te verwachten. U ontwijkt discussies over deze 
groep mensen. U zegt dat er alleen mensen komen die een paspoort nastreven. Maar er zijn 
ook mensen die niets te verliezen hebben en geen paspoort krijgen. Antwoord IMA: Met de 
kennis die ik heb, komen die mensen hier niet wonen. Het is overigens ook mogelijk dat 
mensen uit veilige landen asiel aanvragen, maar om andere redenen. 

• Het inzetten van 4 beveiligers op 300 mensen, staat niet in verhouding met het aantal 
mensen politie en beveiliging die hier vanavond aanwezig is. Antwoord dhr. Dautzenberg van 
de politie: De politie is vanavond niet aanwezig omdat we het nodig achtten om politie uit 
veiligheidsoogpunt aanwezig te laten zijn. Nee, de politie is aanwezig om zichtbaar te zijn, 
omdat duidelijk is dat er onrust is. In zo’n situatie is het goed om als wijkagent zichtbaar te 
zijn op een avond zoals deze. En het is ook goed om vanuit de teamleiding aanwezig te zijn, 
om te proeven wat er speelt in de buurt. De aanwezigheid van de politie maakt duidelijk dat 
het dossier CNO de aandacht van de politie heeft. Daarom is de politie vanavond aanwezig. 
 
Er zijn geen verdere vragen meer. 
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Afsluiting 
De heer Achten vat de gemaakte afspraken kort samen: 

• Er wordt een verslag van deze avond opgesteld. 

• De getoonde sheets worden via email aan de aanwezigen toegestuurd en worden op de 
website van de gemeente gepubliceerd. 

• De contactgegevens en het telefoonnummer van IMA staan in het verslag en op de 
sheets en worden anderszins bekend gemaakt. 

 
De heer Achten bedankt de inwoners van Sanderbout en Lindenheuvel over de wijze waarop 
vanavond het gesprek is gevoerd.  
 
De bijeenkomst eindigt om 20.15 uur. 
 
 

HERHALING CONTACTGEGEVENS 
 
Stadsdeelmanager Romy Winkens: 06 - 50 44 55 66. 
 
Vragen over de locatie kunnen ook worden gesteld aan IMA. Dat kan per mail 
via noodopvangsittard@intelligentsecurity.nl of telefonisch via: 06 - 28 17 17 69. 
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